

La especialización de la Victimología: de lo general a lo específico, ¿hacia una neoVictimología?

La spécialisation de la victimologie : du général au particulier, vers une nouvelle victimologie ?

The Specialisation of Victimology: from the general to the particular, towards a new Victimology?

*Wael Hikal**

Riassunto

La vittimologia, disciplina nata in modo sistematico solo recentemente, ha un futuro promettente a patto che si distacchi dai suoi precursori, che l'hanno resa “vittima”, nonché dalla criminologia di cui, in Messico, è ritenuta discendente.

Résumé

La victimologie, discipline récente, a un avenir encourageant à condition qu'elle prenne ses distances de ses précurseurs, qui l'ont « victimisée », ainsi que de la criminologie dont elle est considérée comme la descendante au Mexique.

Abstract

Victimology, discipline born only recently in a systematic way, has a promising future if it will be able to become detached both from its precursors, because victimology is being “victimised” from them, and from criminology, because in Mexico victimology is considered as a descendant of criminology.

* Maestría en Trabajo Social (becario CONACYT) y Licenciatura en Criminología por la Universidad Autónoma de Nuevo León (Mexico). Director de Wikipedia Criminológica. La enciclopedia de Criminología y Criminalística.